

**MINISTRY OF EDUCATION OF THE REPUBLIC OF BELARUS  
BELARUSIAN STATE UNIVERSITY  
FACULTY OF INTERNATIONAL RELATIONS  
Department of International Law**

**Annotation to the master's thesis**

**REPRESENTATIVE OFFICES OF FOREIGN LEGAL ENTITIES  
IN THE REPUBLIC OF BELARUS AND CHINA**

**Cao Zhewen**

Scientific supervisor –

Academic degree, Academic title

PhD, Associate Professor

S.M. Ananich

Minsk, 2024

# ANNOTATION

**1. Structure and scope of the master's thesis:** 57 p, 59 sources.

**2. Keywords:**

Foreign Legal Entities, International Business, Legal Frameworks, Compliance, Corporate Governance, Tax and Financial Obligations, China-Belarus Trade Regulation

**3. The Content of the Work**

*Object of the Study:* The regulatory and operational aspects of foreign legal entities within the distinct legal systems of Belarus and China, focusing on trade regulation, compliance, and corporate governance.

*Subject of the Study:* The thesis specifically examines the legal principles, institutions, and challenges faced by FLEs in managing their offices in Belarus and China, including entry strategies, market access, legal environments, intellectual property protection, tax compliance, and financial management.

*The Aim of the Thesis:* To provide a detailed analysis of the operational dynamics of FLEs in Belarus and China, to understand the legal frameworks governing their activities, and to offer strategic considerations for FLEs operating in these jurisdictions.

*Methods of Research:* The research employs a systematic approach, including a literature review, analysis of legal documents, and case studies to evaluate the practical implications of the legal frameworks on FLEs.

*Results:* The study identifies key legal requirements and procedures for establishing FLEs in Belarus and China, assesses the compliance and governance structures, and evaluates the tax and financial obligations. It also provides insights into the strategic market entry and intellectual property protection for FLEs.

*Recommendations for the Use of the Results:* The findings and recommendations are intended to guide FLEs in navigating the legal and business environments of Belarus and China. They highlight the importance of strict adherence to legal frameworks, strategic market entry planning, proactive intellectual property protection, robust financial management, and continuous monitoring of regulatory changes for successful operations.

## АННОТАЦИЯ

**1. Структура и объем магистерской диссертации:** 57 страница, 59 источников.

**2. Ключевые слова:**

Иностранные юридические лица, международный бизнес, правовые основы, комплаенс, корпоративное управление, налоговые и финансовые обязательства, китайско-белорусское торговое регулирование

**3. Содержание работы**

*Объект исследования:* Нормативно-правовые и операционные аспекты деятельности иностранных юридических лиц в рамках различных правовых систем Беларуси и Китая с акцентом на регулирование торговли, соблюдение требований и корпоративное управление.

*Предмет исследования:* В диссертации подробно рассматриваются правовые принципы, институты и проблемы, с которыми сталкиваются иностранные юридические лица при управлении своими офисами в Беларуси и Китае, включая стратегии выхода на рынок, доступ на рынок, правовую среду, защиту интеллектуальной собственности, соблюдение налогового законодательства и финансовое управление.

*Цель диссертации:* Провести подробный анализ операционной динамики ФЛЭ в Беларуси и Китае, понять правовую базу, регулирующую их деятельность, и предложить стратегические соображения для ФЛЭ, работающих в этих юрисдикциях.

*Методы исследования:* В исследовании использован системный подход, включающий обзор литературы, анализ правовых документов и изучение конкретных случаев, чтобы оценить практические последствия правовых рамок для ФЛЭ.

*Рекомендации по использованию результатов:* В исследовании определены ключевые юридические требования и процедуры для создания ФЛЭ в Беларуси и Китае, оценены структуры соблюдения законодательства и управления, а также налоговые и финансовые обязательства. Оно также дает представление о стратегическом

выходе на рынок и защите интеллектуальной собственности для ФЛЭ.

Рекомендации по использованию результатов: Выводы и рекомендации предназначены для того, чтобы помочь юридическим лицам ориентироваться в правовой и деловой среде Беларуси и Китая. Они подчеркивают важность строгого соблюдения законодательной базы, стратегического планирования выхода на рынок, проактивной защиты интеллектуальной собственности, надежного финансового управления и постоянного мониторинга изменений в законодательстве для успешной деятельности.